
Vážení a milí spoluobčané,
starý rok se uzavřel jako kniha. Všechny části jsou dopsané 

a nezbyl žádný prázdný list. Začali jsme tvořit další příběh, příběh 
roku 2023 a pomalu vstupujeme do jeho druhé čtvrtiny. Přeji nám 
všem, aby byly nové kapitoly příjemné a pozitivní jako jaro, které 
přichází. 

Naše společné obecní řádky nového roku jsme začali psát hned 
1. ledna, kdy jsme si v parku u ohňostroje společně připili na zdraví. 
Následovala vydařená plesová sezóna, kterou zakončil masopustní 
průvod dětí ze školy a školky. Další akce se chystají a nebude jich 
málo – přijměte na ně pozvání, plakátky a další informace najdete 
dále ve zpravodaji. Poděkování patří samozřejmě pořadatelům.

Zkraje roku jsme zahájili přípravy strategického plánu obce 
na  období 2023–2027, a  to analýzami a  dotazníkovým šetřením. 
Stručné výsledky přinášíme na  dalších stránkách zpravodaje. 
Po projednání návrhové části v pracovní skupině, kterou tvoří zá-
stupci různých zájmových skupin z naší obce, a odsouhlasení v za-
stupitelstvu zveřejníme celý plán. V tuto chvíli mi dovolte poděkovat 
všem, kdo se do průzkumu spokojenosti zapojili, zvlášť za odpovědi 
na volné dotazy, kdy jste uváděli své návrhy a připomínky. Děkuji, 
že jste součástí našeho příběhu! 

Vážení spoluobčané, milí sousedé, přeji Vám jaro plné slunce, 
které nám přinese příval nové energie a optimismu, a už teď přeji 
radostné Velikonoce! 

 Zuzana Kašná

březen 2023

Zpravodaj
obce Chlebičov
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Stručně z jednání Zastupitelstva obce Chlebičov
Na 3. ZaSEDÁNÍ DNE 14. 12. 2022 ZaSTUPITELSTVO OBCE 
CHLEBIČOV SCHVÁLILO:

 • Rozpočet obce Chlebičov na rok 2023 tak, jak byl zveřejněn jeho návrh.
 • Střednědobý výhled rozpočtu obce Chlebičov na období 2024–

2027.
 •  Rozpočet ZŠ a MŠ Chlebičov na rok 2023.
 •  Střednědobý výhled rozpočtu ZŠ a  MŠ Chlebičov na  období 

2024–2025.
 •  Pověření starostky obce k provedení rozpočtového opatření obce 

č. 11 v neomezené výši na straně příjmů, výdajů i financování.
 •  Dodatek č. 3 ke Smlouvě o dílo s firmou AROWANIE STAV, s. r. o., 

týkající se snížení ceny díla pro akci „Oprava kanalizace na ul. Má-
chova a Haškova“.

 •  Dohody o provedení prací na rok 2023 se zastupiteli obce.
 •  Odměnu kronikářce obce ve výši 15 000 Kč ročně.
 •  Konání oblastní klubové výstavy kníračů v září 2023 a bezplatné 

poskytnutí areálu Lipjo.
 •  Smlouvu s Českou poštou, s. p., pro zajištění provozu Pošty Part-

ner Chlebičov.
 • Výpověď smlouvy na služby pověřence GDPR s firmou jk grant, s. r. o. 

Služba pověřence GDPR bude zajišťována Mgr. Kamilem Nečasem 
v rámci členství obce ve Svazku obcí mikroregionu Hlučínsko-západ.

 •  Podání žádosti o dotaci pro akci „Obnova kanalizace na ulici Na Rybníku“.
 •  Podání žádosti o  dotaci na  projekt „Rekonstrukce komunika-

ce ve směru na Arnoštov“ do dotačního titulu Podpora obnovy 
místních komunikací Ministerstva pro místní rozvoj ČR. 

 • Volbu zástupce do pracovního výboru společnosti EKO - Chlebičov, a. s. 
 •  Žádost o finanční příspěvek na rok 2023 a veřejnoprávní smlouvu 

se spolkem SK Viktorie Chlebičov ve výši 150 000 Kč. 
 • Cenový návrh a dodatek ke Smlouvě č. 1 firmy Marius Pedersen, a. s., 

pro zajištění služeb z oblasti odpadového hospodářství. 
 •  Odkup části pozemku a kupní smlouvu na koupi části pozemku 

parc. č. 93. 
Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

 • Stav hospodaření obce Chlebičov k 14. 12. 2022.
 •  Změnu ceny vodného a stočného firmy SmVaK od 1. 1. 2023.
 •  Kalkulaci ceny stočného v Chlebičově pro rok 2023, přičemž pro 

rok 2023 se stočné nebude vybírat.
 •  Podání žádosti o dotaci z programu Podpory zdravého stárnutí 

u Moravskoslezského kraje.
 •  Zápis o výsledku dílčího přezkoumání hospodaření obce Chlebi-

čov za rok 2022, a to bez závad a nedostatků.

 •  Nabídku firmy Silnice Morava, s. r. o., na opravu části komunikace 
za obcí ve směru ke skládce.

 •  Nabídku na odkup pozemku v katastrálním území obce Oldřišov.
 •  Dar pro Centrum zdravotně postižených Moravskoslezského kra-

je ve výši 5 000 Kč.
 
DNE 21. 1. 2023 Na SVÉM 4. ZaSEDÁNÍ ZaSTUPITELSTVO 
OBCE CHLEBIČOV SCHVÁLILO: 

 •  Rozpočtové opatření č. 1 rozpočtu obce Chlebičov pro rok 2023.
 •  Alokaci finančních prostředků do  Fondu obnovy pro kanalizaci 

ve výši 500 000 Kč.
 •  Aktualizované ceníky pronájmů majetku ve vlastnictví obce Chle-

bičov a dodatek č. 1 k nájemní smlouvě.
 •  Nabídku na koupi pozemku parc. č. 953/9 v katastrálním území 

obce Oldřišov. 
 •  Příspěvek na lyžařský výcvik a darovací smlouvu ve výši 2 000 Kč 

na dítě pro chlebičovské žáky ZŠ Velké Hoštice. 
 •  Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti s firmou ČEZ 

Distribuce, a. s.
Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

 •  Stav hospodaření obce Chlebičov k 25. 1. 2023.
 •  Finanční příspěvky obecním spolkům.
 •  Finanční příspěvky mladým sportovcům (celkem pro 3 sportovce).
 •  Příspěvek na vybudování kanalizační přípojky RD č. p. 171 v část-

ce odpovídající běžným nákladům na řezání asfaltu.
 • Prohlášení o mlčenlivosti členů ZO, výborů a komisí a pověření 

předsedů, aby o povinnosti zachovávat mlčenlivost informovali 
členy výborů a komisí z řad občanů a zajistili podepsání doku-
mentu.

 •  Získání dotace na výměnu veřejného osvětlení na ulici Vrchní.
 •  Podání žádosti o  dotaci na  rekonstrukci kanalizace na  ulici 

Na Rybníku.
 •  Průběh výběru dodavatelů pro vybavení klubovny zahrádkářů. 
 •  Nabídku firmy SPORTING – výstavba sportovních zařízení na re-

konstrukci trávníku na fotbalovém hřišti.
 •  Nařízení vlády č. 415/2022 Sb., kterým se mění nařízení vlády 

č.  318/2017 Sb., o  výši odměn členů zastupitelstev ÚSC s  plat-
ností od 1. 1. 2023, přičemž zastupitelstvo obce neodsouhlasilo 
navýšení svých odměn.

 •  Doplnění výsadby po  uhynulých stromech v  sadech na  Lu-
zarských kopcích.

 •  Vyřízení již třetí reklamace dopravního automobilu SDH Chlebičov.

Řešíte právní problém a  nevíte, na  koho se obrátit? V  zasedací 
místnosti obecního úřadu je možné využít bezplatné základní 
právní poradenství. Pro všechny občany je každé pondělí od  17 

Čtvrtým rokem je poskytována občanům 
bezplatná právní poradna

do 18 hodin připraven pan Mgr. Petr Michalčík poradit ve všech 
problémech, které přináší běžný občanský život.

Veronika Kőnigová
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Vloni jsme se už podruhé přihlásili do  celostátní soutěže Zlatý 
lajk a přidali jsme také přihlášku do soutěže o nejlepší české rad-
niční listy. A povedlo se! 

V  kategorii obecních facebookových stránek jsme obháji-
li prvenství z  loňského roku mezi moravskoslezskými obcemi. 
Mezi municipalitami do  10 tis. obyvatel z  celé republiky jsme 
získali stříbro! Velice si vážíme ocenění za komunikaci s občany, 
právě o ni nám jde především. Také v druhé soutěži jsme uspěli 
– získali jsme ocenění za nejlepší obecní zpravodaj v Moravsko-
slezském kraji. 

Jsme rádi za  výborné výsledky, hlavně nás ale těší přízeň 
Vás, čtenářů a sledujících. Děkujeme! 

  Zuzana Kašná

Chlebičov má druhý nejlepší 
Facebook v republice

Jak už bylo v minulém zpravodaji uvedeno, rozpočet pro rok 2023 jsme 
sestavovali velmi obezřetně a s ohledem na možná rizika spojená s in-
flací. V mnohém směru bude letošní rok rokem přípravným, chystáme 
se totiž na výstavbu v dalších měsících a letech – zadány byly projekto-
vé dokumentace pro zpracování návrhu řešení návsi, bytového domu 
na ulici Vrchní a také pro rekonstrukci velkého fotbalového hřiště, jehož 
travnatý povrch už vyžaduje větší úpravu. V neposlední řadě se chys-
tá projekt rekonstrukce elektroinstalace v hasičské zbrojnici, protože 
stávající elektroinstalace absolutně nevyhovuje aktuálním předpisům.

Naopak projektová dokumentace pro další etapu oprav kanaliza-
ce v obci byla dokončena už na konci loňského roku, v lednu nabylo 
právní moci vydané stavební povolení a rovnou jsme požádali o dotaci 
u  Moravskoslezského kraje. Následně jsme společně s  projektantem 
připravili zadání pro veřejnou zakázku a ještě před vydáním tohoto čís-
la zpravodaje vybrali dodavatele. S realizací se začne co nejdříve.

Plánované projekty pro rok 2023
Pro tento rok jsou v plánu i  jiné projekty – v  tuto chvíli probí-

há nákup materiálů pro místní zahrádkářský spolek v rámci dotova-
né akce „Klubovna v srdci vesnice“. Získali jsme dotaci z Operačního 
programu Životní prostředí na výměnu rozhlasů a i v tomto případě 
už proběhlo výběrové řízení na dodavatele. Obnovu čeká i veřejné 
osvětlení na ulici Vrchní. Rovněž pro tuto akci máme přislíbenou do-
taci, tentokrát z Ministerstva průmyslu a obchodu ČR.

Rádi bychom nainstalovali žaluzie v základní škole, chystáme 
se koupit elektrotříkolku pro obecní potřeby, doufáme, že uspěje-
me s žádostí o dotaci na rekonstrukci komunikace za obcí ve směru 
ke skládce. Pustili jsme se do oprav kanalizačních vpustí a chodníků, 
potřebujeme poupravit dětské hřiště a mnoho dalšího. V rozpočtu 
jsou na všechny akce vyčleněny prostředky, a tak nezbývá než věřit, 
že už nás nepostihne nic nečekaného. Držte palce!

Zuzana Kašná
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Platební terminál 
na úřadě

Často kladenou otázkou na  našem úřadě bylo: „Můžu platit kar-
tou?“. V  tu chvíli se Vám dostávalo odpovědi, že prozatím u  nás 
tuto službu nemáme. Ale teď můžeme hovořit o  tom, že jsme se 
zase posunuli o krok dál. Od února je u nás plně funkční platební 
terminál, prostřednictvím kterého můžete hradit veškeré poplatky 
na  úřadě kartou, mobilem nebo chytrými hodinkami. Věříme, že 
budete s touto službou spokojeni, je to přece trend moderní doby, 
a budeme se těšit na Vaši návštěvu. 

Michaela Leváková fo
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Jako obvykle se v březnovém zpravodaji ohlížíme zpátky a připomí-
náme hlavní události uplynulého roku. Ani tentokrát nevynecháme 
zásadní akce roku 2022 a statistiky.

Do  řad chlebičovských občanů jsme vloni přivítali 8 dětí, na-
vždy jsme se rozloučili se 17 našimi občany. Celkový počet obyvatel 
k 31. prosinci 2022 byl 1 204.

Ani rok 2022 nebyl úplně bez potíží – na začátku jsme nevě-
děli, jak bude postupovat pandemie covidu 19, pak přišla válka 
na Ukrajině, extrémní zdražování energií, surovin a nato i spotřeb-
ního zboží. Přesto se nám dařilo stát při sobě a  v  obci realizovat 
významné projekty, jakými bylo dokončení rekonstrukce povrchu 
komunikace na  ulici B. Němcové, oprava kanalizace a  poté opra-
va komunikace ulice Máchovy a  přilehlých částí ulice Haškovy. 
Vybudovali jsme přístupovou cestu k  rybníku, pořídili mobiliář.  

Nakoupili nový dopravní automobil pro jednotku Sboru dobrovol-
ných hasičů Chlebičov, ve školce nainstalovali žaluzie. Vysadili jsme 
stromy ve směru na Arnoštov i v ostrůvcích na ulici Hlavní. Nechali 
jsme zrestaurovat poslední kamenný kříž v  obci, věnovali se zve-
lebování veřejných prostranství. V  parku jsme nainstalovali nové 
volnočasové hřiště. Proběhly volby, ve kterých jste si zvolili vedení 
obce. Znovu děkujeme za Vaši příkladnou účast, ale hlavně za dů-
věru.

Zdá se, že nás ještě čeká obtížné období, ale doufám, že se nám 
podaří zvládnout jakékoliv výzvy a co nejdříve začneme realizovat 
nové projekty. K tomu nám všem – nejen do roku 2023 – přeji po-
třebné zdraví, mnoho štěstí, Boží požehnání a lásku!

Zuzana Kašná

Ohlédnutí za rokem 2022
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Dne 28. února oslavila paní Marie Říčná krásné 
98. narozeniny. Je nejstarší občankou Chlebičo-
va. Ještě jednou moc blahopřejeme, přejeme 
hlavně zdraví a radost z vnoučat i pravnoučat!

Statistiky za rok 2022
Celkový počet obyvatel
Chlebičova k 31. 12. 2022  1 204

počet narozenýCh dětí  
v roce 2022 8 4 holčičky 

4 chlapečci

počet úmrtí
v roce 2022 17 10 žen 

   7 mužů

odstěhovalo se 19
občanů přistěhovalo se 25

občanů

Celkový počet psů
k 31. 1. 2023 190

průměrný věk  
občanů naší obce 40,34 41,28 let 

39,29 let

Počet občanů, kteří studují, 
žijí nebo pracují v cizině 
(k 31. 1. 2023)

23
Cizinci žijící  
u nás v obci 
(k 31. 1. 2023)

5
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Kdo ještě nestihl podat žádost o  příspěvek mladým sportovcům, 
může tak učinit do 31. března 2023. Máte doma úspěšného potom-
ka, který sbírá úspěchy a tím i reprezentuje rodnou obec? Přispějeme 
na  volnočasovou aktivitu dítěte částkou 6  000 Kč z  rozpočtu obce. 

Žádost o příspěvek naleznete na webových stránkách obce nebo 
přímo na obecním úřadě.

Rádi podpoříme mladé talenty!
Veronika Kőnigová

SVOZOVÝÝ KAAALENDÁŘ – CHLEBIČOV
(svoz směsného komunálního odpadu v roce 2023)

LEDEN 2.1. 16.1. 30.1. ČERVENEC 3.7. 17.7. 31.7.
ÚNOR 13.2. 27.2. SRPEN 14.8. 28.8.

BŘEZEN 13.3. 27.3. ZÁŘÍ 11.9. 25.9.
DUBEN 24.4. ŘÍJEN 9.10. 23.10.
KVĚTEN 8.5. 22.5. LISTOPAD 6.11. 20.11.
ČERVEN 5.6. 19.6. PROSINEC 4.12. 18.12. SO 30.12

sobota 22. dubna 2023 sobota 21. října 2023

svozový den - PONDĚLÍ - LICHÝ týden - samolepka modrá UHRAZENO 2023
Případná změna svozového dne Vám bude v dostatečném předstihu oznámena !

MOBILNÍ SBĚRNA velkoobjemových a nebezpečných odpadů

sobota 8.4.

9. listopadu
19. ledna 20. dubna

PLASTY + TETRAPACK + KOVOVÉ OBALY
sběrný obal: žlutý pytel s potiskem Marius Pedersen

23. května 23. srpna14. února

Svoz komunálního odpadu a pytlů probíhá od  5.00  do  22.00  hod. !!!                                                                                                                          
Nebudou sbírány žluté pytle s potiskem Marius Pedersen, ve kterých bude komunál nebo bioodpad!

13. března 22. června 21. září 11. prosince

UPOZORNĚNÍ !

25. července 19. října

SVOZOVÝ KALENDÁŘ – CHLEBIČOV
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23. května 23. srpna14. února
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25. července 19. října

Akce Termín Místo konání
Zájezd seniorů do divadla 24. 3. Slezské divadlo Opava
Velikonoční jarmark 25. 3. Kulturní dům Chlebičov 
Diskotéka 25. 3.  Bar Na Hřišti
Velikonoční tvoření u seniorů 4. 4. Kulturní dům Chlebičov
Velikonoční koncert Okteto 9. 4. Kulturní dům Chlebičov
Vítání občánků 16. 4. Obecní úřad Chlebičov
Dětský jarní bazárek 14. 4 Kulturní dům Chlebičov
Výroční schůze chovatelů 22. 4. Klubovna chovatelského spolku
Čarodějnice 28. 4. Areál zahrádkářů
Stavění máje 30. 4.  Lipjo
Klub seniorů 2. 5. Kulturní dům Chlebičov
Koncert Petra Rezka ke Dni matek 12. 5. Kulturní dům Chlebičov
Motosraz a kácení máje 2.–3. 6. Lipjo
Smažení vajec v klubu seniorů 6. 6.  Areál zahrádkářů
Školní akademie 8. 6.  Lipjo
Otevírání léta 17. 6.  Lipjo
MSP v požárním sportu 18. 6.  Park Chlebičov
Memoriál A. Bitomského 24. 6.  Hřiště SK Viktorie Chlebičov

Plán akcí
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Vážení spoluobčané, 
nacházíme se v  nelehké situaci: válka na  Ukrajině, inflace, 

obrovská drahota, živelné katastrofy v  některých zemích Evropy 
a mnoho dalších těžkostí, kterým musí čelit každý z nás. Svatý otec 
František již mnohokrát zdůraznil při nejrůznějších příležitostech 
„Evropa se nachází ve válce“. Je to Putin a jeho Rusko, který pošlapal 
základní principy svobody, demokracie, bezpečnosti a  práva. Tím 
více je zapotřebí, abychom na danou situaci se dívali otevřenýma 
očima a opravdovou moudrostí. 

Období, které prožíváme, se jmenuje POSTNÍ DOBA, která nás 
vede k  prohloubení duchovního života, který je bytostně spojen 
s životem každého z nás. 

Svatý Pavel, apoštol národů, píše křesťanům v Galatii, v dneš-
ním Turecku: „Byli jste povoláni ke  svobodě. Ta svoboda však nesmí 
být záminkou, abyste se vraceli k prosazování sebe. Spíše si navzájem 
posluhujte láskou.“ (Gal 5,13). Totiž žít jen podle těla a  věcí kolem 
nás znamená následovat sobeckou tendenci lidské přirozenos-
ti. Na druhé straně žít podle Ducha však znamená nechat se vést 
v úmyslech i ve skutcích láskou Boží, kterou nám dal Kristus. Křes-
ťanská svoboda je tedy všechno jiné než svévole: je následováním 
Krista v sebedarování až k oběti kříže. 

Vážení a milí, když čtete tato slova, může se Vám to zdát jako 
paradox, ale vrchol svobody Pán prožil právě na kříži jakožto vrchol 
opravdové lásky. Pokud se zúčastníte pobožnosti Křížové cesty 
a poctivě se zamyslíme nad jednotlivými zastaveními, nemůžeme 
nic jiného říci, to je ta cesta z komplikované situace dnešního světa. 

Přeji Vám opravdový prožitek postní doby a poté radostné ve-
likonoční Aleluja. 

„Bože, ty jsi ve  svém tajemném plánu spásy chtěl, aby utrpení 
tvého Syna pokračovalo v  bolestech údů jeho těla, církve. Dej, ať se 
ve spojení s Bolestnou Matkou pod křížem naučíme vidět trpícího Kris-
ta ve svých bratřích a sloužit mu v nich s horlivou láskou.“  Rozjímání 
sv. Jana Pavla II., papeže

P. ThDr. Radovan Hradil 

Slovo pana faráře

V  prosinci 2022 jsme oslavili 20. výročí založení živého růžence 
v naší farnosti, a to mší svatou v kostele sv. Jana Křtitele ve Velkých 
Hošticích a malým posezením v zámecké restauraci. 

O  významu svatého růžence náš pan farář hovoří poměrně 
často, také živý růženec nezřídka zmiňuje, a  tak víme, že se jed-
ná o společenství lidí, kteří se zavazují k denní modlitbě jednoho 
předem daného desátku, který se po měsíci mění. Vždy 20 členů si 
rozdělí jednotlivé části a pravidelnou každodenní modlitbou vy-
tvoří růži. Ta se skládá ze 4 tajemství (růženec radostný, bolestný, 
slavný a  růženec světla), čtyři krát pět modliteb dává číslo 20 – 
skupinka se tak denně pomodlí celý růženec. 

Dvacet let, to v životě člověka není nijak závratná doba, ob-
divuhodná je ale vytrvalost členek živého růžence. Gratuluji tedy 
nejen k výročí, ale především k této nevídané a obdivuhodné vytr-
valosti. Ráda bych také poděkovala vedoucím – u zrodu stála a živý 
růženec organizovala paní Anna Rucká, jejíž štafetu převzala paní 
Jiřina Migotová. Téměř všechny členky se také starají o kapličku, 
také za to bych jim ráda poděkovala a – tak trochu zištně – děkuji 
za modlitby za „naše“ obecní úmysly. 

Přeji vše dobré, hlavně pevné zdraví! 
Zuzana Kašná

Oslavili jsme 20. výročí živého růžence 

fo
to

: Z
uz

an
a 

M
oš

ov
á

Ilu
st

ra
čn

í f
ot

o



7

Tříkrálová sbírka 2023
V sobotu 7. ledna se v naší obci konala Tříkrálová sbírka, jejíž výtěžek 
je určen klientům Charity Opava. Celkem se vybralo neskutečných 
82 000 Kč, tedy v přepočtu 68 Kč na každého chlebičovského občana. 

Neuvěřitelné, že ve chvílích, kdy na všechny dopadají důsled-
ky vysoké inflace a energetické krize, dokážete svými dary myslet 
na potřebné. Vaše štědrost, vážení dárci, je naprosto bezprecedent-
ní, vždyť výtěžek je téměř o 30 tis. vyšší než vloni. Patří Vám obrov-
ské díky, Vaše dary pomohou potřebným. Poděkování Vám patří 
také za vlídné přijetí a milé pozornosti pro koledníky.

Děkujeme rovněž všem koledníkům – dětem i dospělému do-
provodu: společně s  Barborou Montagovou se sbírky zúčastnily 
Anička a Alenka Montagovy a Elen Baránková. S panem Ondřejem 
Bučkem obcházeli obec Patrik Buček, Marek Banovec a  Kristýnka 
Bartošová. Paní Jiřina Migotová koledovala s Kryštofem Halfarem, 
Matyášem Kubným a Richardem Kašným. Petru Fabiánovou dopro-
vázeli Matěj Baránek, Teo Dostál a Viki Zrníková. Skupinu malých 
koledníků, kterou tvořily Maruška Fussková, Adélka Nováková a Isa-
belka Guziniaková, vedl a na kytaru hrál pan František Seifried. 
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Klub seniorů 
V novém roce 2023 jsme se poprvé sešli 7. února, kdy se konal náš 
tradiční seniorský ples. Oslavili jsme při něm významná životní ju-
bilea tří oslavenců: pana Alfreda Bořuckého, paní Marty Dostálové 
a paní Marty Přibylové. K tanci a poslechu hrála živá hudba – Pavel 
Woch, Robert Harasim a paní Bětka Midrlová. Byli skvělí a všichni 
se hezky bavili. Byl to ples jako každý jiný, ani tombola nechybě-
la. Za tu bych ráda poděkovala sponzorům: Řeznictví a uzenářství 
Latoň, obecnímu úřadu, firmě Květiny Rohovský, Janě Vykydalo-
vé, Zuzaně a Alešovi Kašným, cukrárně Martiny Pudové, seniorům 
a seniorkám. Také díky nim se náš ples opravdu vydařil.

Další setkání vyšlo na úterý 7. března. Oslavili jsme Mezinárod-
ní den žen a přivítali MUDr. Evu Hankovou, která nám odpoledne 

zpestřila odbornou přednáškou. Slavili jsme také půlkulatiny paní 
Anny Rucké.

V pátek 24. března se vydáme na představení do Slezského di-
vadla Opava. Zhlédneme operetu Polská krev, jejíž melodie všichni 
dobře známe. Poděkování patří obecnímu úřadu za organizaci vý-
letu za kulturou.  

V úterý 4. dubna nás čeká předvelikonoční setkání, druhým 
rokem s tvořením. Všichni jste srdečně zváni – už teď jsou připra-
vené různé materiály pro velikonoční ozdoby a dekorace, které si 
pak odnesete domů. Nebudou chybět ani perníčky a občerstvení. 
Těšíme se na Vás!

Za výbor klubu seniorů Marta Přibylová 

fo
to

: I
ng

. J
os

ef
 M

ik
ol

aj
sk

ý

fo
to

: Z
uz

an
a 

Ka
šn

á

Ještě jednou velké díky!
Zuzana Kašná
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Otázka Průměr 
odpovědí

1 Možnosti kulturního vyžití 1,8
2 Možnosti sportovního vyžití 1,6
3 Služby pro seniory 1,7
4 Úroveň školských zařízení 1,5
5 Kvalita bydlení 1,6
6 Možnosti nakupování 1,9
7 Služby v obci 2,2
8 Příležitosti pro podnikání 1,5
9 Množství a kvalita zeleně 2,0

10 Čistota ovzduší 2,5
11 Čistota vod 1,9
12 Nakládání s odpady, jejich třídění a recyklace 1,8
13 Celkový vzhled obce 1,3

14
Úroveň dopravní infrastruktury /silnice, 
cyklostezky, chodníky

2,1

15 Úroveň technické infrastruktury 1,4
16 Bezpečnost v obci 1,4
17 Práce místní samosprávy 1,5
18 Práce a komunikace úřadu 1,5
19 Podpora spolkové činnosti 1,3
20 Podpora spolupráce spolků 1,4
21 Změna kvality života za posledních 5 let 1,6
22 Informovanost z obce 1,0
23 Sledování informací o obci 1,3

Občané mohli odpovídat i na tzv. volné otázky a právě na tyto 
odpovědi jsme byli velmi zvědaví: 

Představte si, že můžete rozhodnout o využití fi nančních 
prostředků obce. Na jaké investice byste jej přednostně 
využil/a?
Nejčastější odpovědi:

 • Dopravní infrastruktura (chodníky, cesty, polní cesty, cyklostezky)
 • Zdravotní a sociální služby (bydlení pro mladé, seniory, lékaři)
 • Energetická soběstačnost

Co konkrétně Vám v obci nejvíce chybí?
Nejčastější odpovědi:

 • Dopravní infrastruktura (cyklostezky)
 • Zdravotní a sociální služby (bydlení pro mladé, seniory)
 • Odpadové hospodářství (více kontejnerů v obci)
 • Místo pro trávení volného času ve venkovním prostoru

Na co jste v obci pyšní?
Obyvatelé jsou pyšní nejvíce:

 • Čistota v obci
 • Kulturní a sportovní akce
 • Prostředí (park, rybník atd.)
 • Sportoviště 
 • Vedení obce

Záleží nám na Vašem názoru! 
Chceme být otevřeni potřebám občanů naší vesnice, a  tak jsme 
v rámci přípravy strategického plánu využili dotazníkového šetření 
právě pro zjištění, co Vás na životě v Chlebičově baví, co Vás trápí, 
s čím jste spokojeni. Dále jsme zapojili také zástupce jednotlivých 
zájmových skupin v obci, kteří vytvořili pracovní skupinu, v níž se 
na tvorbě strategického plánu podílejí. Věříme, že vzniklý dlouho-
dobý plán nebude jen snůškou výmyslů několika málo lidí, papír 
nutný pro získávání dotací, ale že bude podkladem pro další plá-
nování rozvoje obce a  hlavně bude refl ektovat reálné požadavky 
našich občanů. 

A jak dotazování dopadlo? 
Na  obecní úřad bylo odevzdáno 94 vyplněných dotazníků a  pro-
střednictvím internetu dalších 53 formulářů, celkem jsme tedy 
získali 147 odpovědí na  otázky. Velmi děkujeme spoluobčanům 
za účast!

Jedním z dotazů byla otázka, jak se Vám v obci žije. Ze získa-
ných odpovědí vyplývá, že spokojenost občanů se životem v obci je 
velmi vysoká. Průměrná známka je 1,3.

Jak se Vám v obci žije?

Odpověď % z odpovědí
Velmi dobře 67 %
Spíše dobře 24 %
Ani dobře ani špatně 9 %
Spíše špatně 0 %
Velmi špatně 0 %

Další dotaz směřoval na oblast, se kterou jsou občané více či 
méně spokojeni:

Pokuste se zhodnotit život v obci.
Jak je zřejmé, nejvíce jsou občané spokojeni s celkovým vzhle-

dem obce a podporou spolkové činnosti. Nejméně pak se službami 
v obci, s čistotou ovzduší a úrovní dopravy.

Celková průměrná známka je 1,3, což je opět velmi dobré hod-
nocení.

Další dotaz směřoval na oblast, se kterou jsou občané více či méně spokojeni:

• Pokuste se zhodnotit život v

Jak je zřejmé, nejvíce jsou občané spokojeni s celkovým vzhledem obce a podporou spolkové činnosti. 
Nejméně pak se službami v čistotou ovzduší a úrovní dopravy.

Celková průměrná známka je 1,3, což je opět velmi dobré hodnocení.

Otázka Průměr odpovědí
Možnosti kulturního vyžití
Možnosti sportovního vyžití
Služby pro seniory
Úroveň školských zařízení
Kvalita bydlení
Možnosti nakupování
Služby v 
Příležitosti pro podnikání
Množství a kvalita zeleně
Čistota ovzduší
Čistota vod
Nakládání s odpady, jejich třídění a recyklace
Celkový vzhled obce

Počet odpovědí dle kvality života

Velmi dobře Spíše dobře Ani dobře ani špatně
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Tvrdost vody
Vážené dámy a pánové,

z dotazníkového šetření, které jsme mezi občany obce Chlebi-
čov v nedávné době realizovali, ale také z veřejného zasedání za-
stupitelstva vyvstal požadavek na prověření možnosti úpravy vody, 
kterou je zásobován Chlebičov. Otázkou se zabývala Stavební ko-
mise obce Chlebičov a doporučila vznést dotaz ohledně této mož-
nosti na SmVaK jako vlastníka a správce vodovodu s tím, že voda 
v Chlebičově je tvrdá a obsahuje velké množství minerálů. Na otáz-
ku, zda by bylo možné provést centrální úpravu vody, jsme obdrželi 
písemnou odpověď ředitele společnosti, jejíž celé znění zveřejňuje-
me v následujícím textu.

„Obec Chlebičov je zásobena pitnou vodou z místního podzemní-
ho vodního zdroje Chlebičov. Jedná se o tvrdou pitnou vodu o celkové 
tvrdosti cca 2,7–3,3 mmol/l, která splňuje veškeré požadavky vyplývající 
ze zákona č. 258/2000 Sb. v platném znění O ochraně veřejného zdraví 
a jeho prováděcí vyhl. č. 252/2004 Sb. v platném znění, kterou se stanoví 
hygienické požadavky na pitnou a teplou vodu a četnost a rozsah kon-
troly pitné vody. Parametr „vápník“, „hořčík“ a „vápník a hořčík“ (tvrdost 
vody) je dle výše uvedené vyhlášky stanoven pouze jako doporučená, 
a  tudíž nezávazná, hodnota. Mezná hodnota, a  tudíž závazná, je sta-
novena pouze pro případ umělého snižování obsahu vápníku a hořčíku 
ve vodě (viz. §3 a příloha č. 1 vysvětlivka č. 14 vyhl. č. 252/2004 Sb. v plat-
ném znění), což společnost SmVaK Ostrava a.s. neprovádí u  žádného 

Z dotazníkového šetření vyplynulo, že je většina našich občanů spo-
kojena s čistotou v obci, zaznamenali jsme však opravdu velké množ-
ství připomínek k psím exkrementům, které se – zvláště po zimě – 
objevují na všech chodnících, veřejných prostranstvích, v parku…

Dovolte vyzvat majitele psů, aby na  své zvíře dohlédli a  pří-
padně po něm jeho výměšky uklidili. Dále je nutné připomenout 
platnost Obecně závazné vyhlášky, kterou se stanovují pravidla pro 
pohyb psů na veřejném prostranství v obci Chlebičov, a to takto:

Výzva majitelům psů

V případě zájmu můžete na obecním úřadě nahlédnout do jed-
notlivých dotazníků i výsledků celého průzkumu. Jak už bylo uvedeno, 
jeho cílem bylo zjištění požadavků a potřeb našich občanů, které by se 
měly odrazit v novém strategickém dokumentu. Ten by se měl stát dů-
ležitým nástrojem při plánování konkrétních investičních akcí i rozvoje 

služeb pro občany, ale je i nezbytným dokumentem pro získávání fi-
nančních prostředků z dotačních výzev. Zároveň nám Vaše požadavky 
poslouží jako podklad pro jednání s institucemi i spoluobčany.  

Ještě jednou děkujeme za Vaši spolupráci!
Zuzana Kašná

vodního zdroje, který provozuje. Ze zdravotního hlediska je legislativou 
doporučená společná koncentrace vápníku a hořčíku od 2 mmol/l do 3,5 
mmol/l, což dodávaná pitná voda v Chlebičově splňuje.

Kvalitu dodávané pitné vody pravidelně sledujeme v  četnosti 
a  rozsahu stanoveném vyhláškou č. 252/2004 Sb. v  platném znění, 
což pro obec Chlebičov představuje 3 krácené a 2 úplné rozbory ročně 
na třech různých odběrových místech. Jeden krácený rozbor je navíc 
odebírán v m. č. Pusté Jakartice, které jsou zásobeny ze stejného vodní-
ho zdroje. Odběr i analýzu pitné vody provádí akreditovaná laboratoř 
Vodotech, spol. s r.o., a to na základě Plánu odběru vzorků vod SmVaK 
Ostrava a.s. pro aktuální kalendářní rok, který každoročně schvaluje 
Krajská hygienická stanice Moravskoslezského kraje územní pracoviště 
Opava. Další vzorkování vyrobené pitné vody probíhá přímo na vod-
ním zdroji před samotnou distribucí pitné vody do vodovodní sítě, a to 
v rozsahu a četnosti vyhl. č. 428/2001 Sb. v platném znění. Všechny sta-
novované parametry odpovídají požadavkům výše uvedené vyhlášky. 
Výsledky analýz vzorků pitné vody z vodovodní sítě jsou průběžně pro-
střednictvím webové aplikace Pitná voda zasílány Krajské hygienické 
stanici MsK ÚP Opava. Ta zároveň provádí i nezávislou kontrolu kvality 
námi dodávané pitné vody.

Na základě výše uvedeného neplánuje naše společnost doplnění 
stávající technologie o úpravu tvrdosti dodávané pitné vody.“

Zuzana Kašná

 • na veřejných prostranstvích v zastavěném území obce je možný 
pohyb psů pouze na vodítku, 

 • na veřejných prostranstvích v zastavěném území obce se zakazu-
je výcvik psů, 

 • psí exkrementy zanechané na veřejném prostranství musí být ne-
prodleně odklizeny. 

Držitel zvířete je zkrátka povinen zajistit, aby zvíře neznečiš-
ťovalo veřejné prostranství, pokud se tak stane, je povinen ihned 
znečištění odstranit. Přestože se obec snaží dlouhodobě napomoci 
k  dodržování této vyhlášky, dochází opakovaně ke  znečištění ve-
řejných prostranství psími exkrementy. Po obci jsou umístěny koše 
na psí výkaly, sáčky jsou k dispozici na obecním úřadě. 

Buďte ohleduplní ke  svému okolí, vždyť maminky s  kočárky 
nemají kudy projet, aniž by si z procházky domů dovezly zaváně-
jící „dáreček“. V parku si zase hrají děti a ze skluzavky míří rovnou 
do hromádky. Starší (ale i mladší) občané si kolikrát ani nevšimnou, 
do čeho šlápli, a až doma odhalí nepěkný nález. Nevypadá to hezky 
a vadí nám to!  

Zuzana Kašná
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Kulturní dům v Chlebičově hostil v sobotu 14. ledna tra-
diční, v pořadí už 21., obecní bál obce Chlebičov. 

Společně s kolegyněmi a kolegy zastupiteli, jejichž 
většinu jste na  plese potkali v  rolích pořadatelů, obec-
ními zaměstnanci a  správcem kulturního domu jsme si 
pro účastníky připravili tematický černobílý ples. Černá 
a bílá jsou velmi výrazné, dramatické a zároveň prudce 
elegantní barvy a takový měl být i náš ples. 

Jenže, jak víme, život není jen černá a bílá – v pes-
trých barvách se proto představily profesionální taneč-
nice z Ostravy s vystoupením v  rytmu brazilské samby. 
Rovněž pestrá a  bohatá byla tombola. Dovolte, abych 
poděkovala sponzorům – všem spolkům, spolupracují-
cím firmám, podnikatelům a živnostníkům i soukromým 
osobám, kteří přispěli svou cenou. A moc děkuji pořada-
telům a všem hostům, že přijali pozvání!

Doufám, že se potkáme 20. ledna 2024. A téma? Ca-
sino Royale. 

Zuzana Kašná

Černobílý obecní ples nebyl tak docela černobílý…

Na  základě rozhodnutí vlády ČR se opětovně zavedly kontroly 
na  státních hranicích z  důvodu prudkého nárůstu migrace. Kon-
krétně se jednalo o oblast se sousedícím Slovenskem, kterou stráži-
la Policie ČR. Toto území zahrnuje 27 bývalých hraničních přechodů 
– 17 silničních přechodů, 7 železničních a 3 říční. Mezi ochránce naší 
republiky patří i  občan z  Chlebičova – pprap. Lukáš Jurček, který 
společně se svými  kolegy řádně střežil naši  vlast. 

Za Policii ČR pprap. Lukáš Jurček 

I Chlebičov má své 
strážce na hranicích
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Obec Chlebičov

ROSIS s.r.o.

HRAS – zařízení hřišť, s.r.o.

HANKE STROJÍRNA s.r.o. 

Jaroslav a Stanislav Cimingovi – 
Panský mlýn

ŘEZNICTVÍ A UZENÁŘSTVÍ LATOŇ s. r. o.

Slezská Siesta

LANEX a.s.

Rostislav Pečinka

Chovatelé Chlebičov

SK Viktorie Chlebičov

Zahrádkáři Chlebičov

Myslivecký spolek „Angelika“ 
Chlebičov

SDH Chlebičov

AVZO Chlebičov

FC Bžž

Spolek turistů Chlebičov 

Květiny Milan Rohovský

PROPARK, Pavel Moša s.r.o.

Bc. Aleš Kašný

Milan Baďura

Ivana Stiborská

Gabriela Kaulová

Sponzoři obecního plesu 2023
Martin Bořucký

Milan Lorenz

Martina Cimingová

DJ Baluu Balušek

Emil Klímek

Ing. Karel Novák

Simona Nováková

Kateřina Nováková

Ing. Vilém Stiborský

Roman Stanjura

Stanislav Beyer

Aleš Kőnig

Patrik Lamla

Nadační fond Pavla Novotného

Beáta a Tomáš Tihelkovi

Restaurace Kastelán –  Aleš Karli

Ladislav Tutko

Jindřich Vavřinčík

Ivana Hyrlíková

Jaroslav Vilášek

Josef Šupík

Lenka Poštulková

Vilém Axmann

Zastupitelstvo obce
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O  druhé adventní neděli se v  Chlebičově konal koncert Martina 
Chodúra s názvem Pocta velkým hlasům. Zpěvák svým charisma-
tickým hlasem oslovil do posledního místa obsazený kulturní dům, 
když – v duchu názvu koncertu – zazpíval klasické české i zahranič-
ní evergreeny, například Karla Gotta, Toma Jonese, Franka Sinatry 
nebo Leonarda Cohena. A právě skladba Hallelujah naposledy jme-
novaného autora byla pomyslným vrcholem večera. 

Věřím, že nikdo z  příchozích nelitoval. Kromě zpěvákova vel-
mi výrazného hlasu, melodických písní za doprovodu nádherných 
tónů příčné fl étny a kláves si mohli užít hřejivou sváteční atmosféru. 
Děkuji, že jste přišli.

Zuzana Kašná

Adventní koncert 

Také vloni koncem roku jsme – nejen z úcty k tradici – uspořádali 
pro naše občany obecní bruslení. Do Buly arény Kravaře se sjely pře-
devším rodiny s dětmi, ale nejen ty – zájem byl velký, což nás velmi 
těší a motivuje objednat led za necelý rok znovu.

Zuzana Kašná

AKCE
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Bruslení pro 
chlebičovské občany



Rok se s  rokem sešel 
a opět tady máme kouzel-
né nocování v naší obecní 
knihovně. Hlavním téma-
tem Noci s  Andersenem, 
která propukne v  pátek 
31.  3. 2023, bude Ferda 
Mravenec a  jeho kamará-
di. Na letošní rok totiž při-
padá 90. výročí od prvního 
zveřejnění tohoto chlapí-
ka, pro kterého není žádná 
práce problémem. Potká-
me se také s Broukem Pyt-
líkem a Beruškou.

Připomeneme si 180 let 
od  napsání pohádky 
H. CH. Andersena Ošklivé káčátko.

Zúčastnit se mohou děti ze ZŠ v Chlebičově na základě ode-
vzdaných přihlášek, které budou ke stažení na webových stránkách 
obce. Kapacita dětí je 25 přihlášených čtenářů.

Na všechny děti se těší knihovnice Zuzana Mošová

AKCE 

12

Noc s Andersenem 

 

Starostové obcí a měst Hlučínska  
vyzývají všechny spoluobčany  vyzývají všechny spoluobčany
k darování krve v rámci akce 

 
 
 

 

 
 

  
  
  
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

Hematologicko-transfuzním oddělení Hematologicko transfuzním oddělení
Slezské nemocnice v Opavě, Olomoucká 86, 746 01 Opava 
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Událostí a  společenských akcí pod taktovkou našeho sboru 
a jednotky bylo v uplynulém roce 2022 mnoho. Souhrnně: 

 •  ZÁSAHOVÁ JEDNOTKA – výjezdy: 3x k požáru, 9x likvidace obtíž-
ného hmyzu, 1x k technické pomoci.

 • SPORTOVNÍ DRUŽSTVA – muži: 28 soutěží – mistři Pradědské ligy, 
3. místo Moravskoslezský pohár. Děti: 9 soutěží – 7. místo Ligy 
Mladeckého okrsku. Veteráni: 1 soutěž – 1 výhra.

 • SBOR – sbírka potřebných věcí pro Ukrajinu, Floriánská mše sva-
tá, soutěž Moravskoslezského poháru, nový automobil.

 • SPOLEČENSKÉ AKCE – oslava Mezinárodního dne žen, oslava 
95 let založení sboru (+2 roky), dětský den, hasičská zábava + ob-
čerstvení při oslavách výročí školy, Dnů obce, rozsvícení vánoční-
ho stromu a zpívání koled.

Do sboru vstoupily 3 nové členky a 4 děti. Zemřela jedna členka, 
a to paní Anna Gracová, která naše řady opustila v prosinci. 

Ani mráz nepřekazil chuť soutěžit sportovnímu druž-
stvu mužů, které si v  prosinci zaběhlo soutěž požárního útoku 
17.  12.  v  Dolních Životicích. Kluci nezklamali, soutěž vyhráli 
a hlavní cenu – vánočního kapříka, si odvezli domů. 

Jménem celého sboru chceme velmi poděkovat za dlouho-
letou obětavou a  spolehlivou práci paní Kristě Lokočové, která 
vykonávala funkci pokladní a účetní našeho sboru po mnoho let. 
Její funkci nyní převzala slečna Eva Nováková. 

I letošní rok pro nás začal akčně, a to tradiční členskou schů-
zí, která se konala v místním KD 8. 1., kde proběhlo rovněž ohléd-
nutí za činností sboru a jednotky v roce 2022 a pohled do roku 
stávajícího. 
A na co se můžete letos těšit: 
Květen Floriánská mše svatá
20. 5. Den dětí
18. 6. Soutěž Moravskoslezského poháru v požárním útoku  
 mužů a žen
21. 7. Hasičská zábava 
2. 12. Rozsvícení vánočního stromu

Děkujeme za  pozvání na  členskou schůzi naší slovenské 
partnerské obci Liptovké Revúce, která proběhla 28. 1. v tam-
ní hasičské klubovně, kde jsme si vyposlechli zprávu o činnos-
ti sboru a  mohli prohlédnout vybavení jednotky v  hasičské 
zbrojnici.

Ostrý výjezd pro letošek hlásí naše jednotka: 15. 2. zasaho-
vala spolu s HZS Opava a PČR při požáru osobního automobilu 
v naší obci.

Již tradiční oslava Mezinárodního dne žen proběhla 11. 3. 
v hasičské zbrojnici. Naše členky poseděly nad sklenicí vína, zá-
kusky, chlebíčky a nechyběla ani kytička a tombola. 

V  dubnu oslaví šedesáté narozeniny pan Oldřich Skuplík – 
jménem sboru mu srdečně gratulujeme!

Radka Königová

SDH Chlebičov 
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SPOLEČENSKÉ SLOŽKY

Zima končí, brzy bude jaro a mnozí z nás si budou pořizovat mláďata 
užitkových zvířat. Trendem je navýšení potravinové soběstačnosti, a pře-
devším zvýšený důraz na kvalitu potravin. K této snaze určitě napomáhá 
i chov drobného zvířectva. V oblibě jsou potraviny pocházející z domá-
cích chovů, a proto lidé, kteří k  tomu mají vhodné podmínky, chovají 
slepice, králíky a další užitková zvířata. Když si pořídíte nějaké zvíře, neza-
pomínejte, že je to živá bytost, která potřebuje prostor k pohybu, krmení, 
vodu, určité hygienické podmínky a samozřejmě světlo a teplo. Jenom 
zdravá zvířata nám dokážou zajistit kvalitní vejce, maso a další potraviny.

Chovatelé

Domácí chov zvířat je zdrojem 
kvalitních potravin
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Spolek turistů

hradu Rychleby, Čertovy kazatelny s vyhlídkou do kraje. Na závěr na-
vštívíme tzv. Tančírnu (stavbu v secesním stylu, kterou po rekonstruk-
ci znovu otevřeli v roce 2015). Celková délka trasy kolem 15–17 km.

Bližší informace budou s  předstihem vkládány na  náš fa-
cebookový profil, který můžete sledovat. Členové spolku je 
dostanou i  zprávou na  naši skupinu, popřípadě SMSkou. Bliž-
ší informace na  telefonním čísle: 725  215  098 nebo e-mailu:  
petra.kenda@seznam.cz.

Motto: „Alespoň jednou za rok navštiv místo, kde jsi nikdy předtím 
nebyl.“ (Dalajláma) 

Za turisty Petra Stará

Letošní zima je spíše na blátě, ale ani to nám nezabránilo vyjít ven.  Od začát-
ku nového roku jsme i v tomto nehostinném počasí dvakrát vyšli do terénu.

Jak už víte, tak se snažíme chodit pravidelně, a to každou první 
neděli v měsíci, ale chtěla bych Vás pozvat i na ostatní akce, které 
chceme do léta pořádat:

 • 25. 3. 2023 – Povodí Odry otevírá návštěvníkům své přehrady 
a my navštívíme Slezskou Hartu a Kružberk.

 • 2. 4. 2023 Tworków – poznáme městečko nedaleko našich hranic 
s Polskem, kde navštívíme ruiny zámku, přilehlý park a projdeme 
alejí Hroza. Při zpáteční cestě možnost nákupu v Biedronce.

 • 22. 4. 2023 pořádá město Hradec nad Moravicí akci „Otevírání turistic-
ké sezóny“, které se chceme účastnit. Na výběr bude 5 různých tras.

 • 6. 5. 2023 budeme pořádat 2–3 denní zájezd na Slovensko (okolí 
Oravice). Vyšlápneme si z Prosiecké doliny kaňonem na Kvačan-
skou dolinu. Uvidíme nádherné skalní útvary, dva mlýny a krás-
nou přírodu našich sousedů. Délka trasy 16 km. Možnost termál-
ního koupání na Oravici, kde budeme ubytováni.

 • 24. 6. 2023 zájezd do Rychlebských hor, kde navštívíme Račí údolí. 
Během celodenního výletu navštívíme zámek Jánský Vrch, zříceninu 
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Nejprve Vám chci za všechny poděkovat za přízeň v loňském roce, 
který co do oslav byl velmi náročný, a doufám, že i letos si k nám na-
jdete cestu a přijdete se pobavit a ochutnat naše speciality. Můžete 
se těšit mimo jiné na langoše, játra na topince, kvalitní vína, různé 
ovoce a zeleninu, kávu s domácími koláči a jiné dobroty.
A co že jsme si pro Vás připravili?

 • 29. 4.  Čarodějnice
 •  5. 8.  Zahrádkářský večer (soutěž O nejkrásnější rozkvetlé obydlí)
 •  12.–13. 8. Dny obce
 •  24. 9.  Výstava ovoce a zeleniny
 •  14. 10.  Vinobraní

Zahrádkáři
V  průběhu dubna a  září se uskuteční úklid v  okolí skládky, 

na kterou je zvána i široká veřejnost. Datum brigády bude včas do-
předu zveřejněn.

Dne 21. 2. uspořádala školka a škola masopustní průvod, které-
ho jsme se také rádi zúčastnili.   

V tomto čtvrtletí máme dva jubilanty: 
pan Bořucký Alfréd (85 let)
paní Rucká Anna (75 let)
Blahopřejeme a přejeme hodně štěstí a zdraví do dalších let.

Za zahrádkáře Ivana Lavická
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Myslivecký spolek „Angelika“
Vážení spoluobčané,

jaro se nezadržitelně blíží a i když letošní zima byla mírná, naše 
činnost byla hlavně zaměřena na přikrmování zvěře, což jsme pravi-
delně prováděli, a ještě v této činnosti pokračujeme.

Tak jako každoročně po  ukončení přikrmování se zaměříme 
na sanaci a údržbu krmných zařízení.

Plánovanou společenskou akci – náš tradiční myslivecký ples – 
jsme po dvou letech uskutečnili v chlebičovském kulturním domě 
v sobotu 25. února. Sál i přísálí bylo plně vyprodáno, na mnohé se 
nedostalo a účastníci odcházeli z plesu spokojeni. Dovolíme si touto 
cestou poděkovat i našim sponzorům při zajištění bohaté tomboly.

Před prázdninami plánujeme uskutečnit opět setkání s dětmi 
ZŠ jak z Malých Hoštic, tak i z Chlebičova.

V naší přírodě se v tomto jarním období bude rodit nový život, 
proto si opět dovolíme požádat hlavně majitele pejsků, aby při pro-
cházkách a venčení tyto nenechali volně pobíhat a hnízdění a kla-
dení mláďat tak nenarušovali.

Přejeme všem spoluobčanům hodně sluníčka.

Předseda Mysliveckého spolku „Angelika“ Chlebičov                                                 
Ing. Jiří Konupka
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Mateřská škola Chlebičov
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učitelky připravily pro děti večerní kino. Promítala se pohádka Doba 
ledová, nechyběl popcorn a na závěr výborná pizza. Naší největší 
společnou akcí byl maškarní karneval v kulturním domě. O zábavu 
se nám tentokrát postaral klaun Hopsalín se svým týmem a myslím, 
že to stálo opravdu zato. Děkuji všem, kteří přispěli věcnými či fi-
nančními dary do dětské tomboly, a všem, kteří se podíleli na pří-
pravě a organizaci plesu.

Čas veselic a radovánek jsme ukončili společně se základní ško-
lou již tradičním masopustním průvodem. Děti i pedagogové prošli 
ve veselých kostýmech vesnicí za doprovodu harmoniky a hlasité-
ho zpívání. Těšíme se na nadcházející jaro a na nové zážitky, které 
s sebou přinese.

Jana Borunská

Školní kolo recitační soutěže
I v letošním školním roce jsme připravili recitační soutěž pro žáky 
naší školy. Školnímu kolu, které se uskutečnilo dne 14. 2., před-
cházela třídní kola ve všech třídách, kde si žáci mohli vyzkoušet 
svůj jazykový a  osobnostní projev prostřednictvím recitace své 

Základní škola Chlebičov
básně, kterou si do soutěže vybrali. Ti nejlepší recitátoři od 1. třídy 
až po  5. třídu postoupili do  školního kola, kterého se zúčastnilo 
celkem 18 žáků. Ostatní spolužáci mohli jako diváci sledovat nejen 
umělecký přednes svých kamarádů, ale i jejich odvahu veřejně vy-
stoupit před celou školou. Na úvod nám soutěž zpříjemnila děvča-
ta ze 3. a 4. třídy, která nám pěkně zahrála na flétničky. Hlavními 
kritérií hodnocení našich recitátorů byla přirozenost dětského 
projevu, umělecká hodnota vybraného textu, přiměřená inter-
pretační úroveň dětí a celková kultura jejich jazykového projevu. 
Velkým překvapením byli naši prvňáčci, kteří své básničky zareci-
tovali s plným nasazením a odvahou. Všechny děti, které soutěžily, 
obdržely pěkné diplomy a  sladkou odměnu. Ti žáci, kteří získali 
za nejlepší recitaci 1. místo, (celkem 7 žáků z 1.–5. třídy), postoupili 
do okrskového kola recitační soutěže, které se konalo 20. 2. 2023 
v Kravařích. I když nezískali konkrétní ocenění, děkujeme jim za je-
jich snahu, aktivitu a za pěknou reprezentaci naší školy.

Mgr. adriana Benšová

Zimní období ve školce jsme si všichni moc užili a ani na chvíli jsme 
se nenudili.

Navštívilo nás divadélko Smíšek s veselou pohádkou O líném 
Honzovi. Děti ze třídy Soviček uspořádaly malý tříkrálový průvod 
a svým zpěvem potěšily zaměstnance obecního úřadu. Ve třídě Slu-
níček jsme si uspořádali ples princů a princezen. Děvčátka se pro-
měnila v krásné princezny a kluci v udatné prince a rytíře. Proběhl 
rytířský turnaj, slavnostní ples i hostina. Ve třídě Soviček si zase paní 
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nové lyžařské dovednosti. Kurz si všichni užili a zakončili jej závody 
s Montessori školou z Opavy. Mnoho našich žáků získalo umístění 
mezi třemi nejlepšími. Mnoho dětí se již těší na příští lyžovačku.

Mgr. Miroslava Banovcová                                                                                                             

Masopustní průvod
Vrcholem masopustních oslav, hodování a  všeobecného veselí je 
každoroční masopustní úterý, kdy se na cestu vesnicí vydává tradič-
ní průvod maškar. Děti i učitelé v nejrůznějších převlecích obcházeli 
ves, přičemž nesměli vynechat žádnou z tradičních zastávek. Nejpr-
ve poprosili paní starostku o možnost průchodu a pak už se z plna 
hrdla zpívalo, tancovalo a nechybělo ani malé pohoštění. Všichni si 
to moc užili a už se těší na příští.

Velké poděkování patří vedení obce, chovatelům, zahrádká-
řům, panu Latoňovi, obchodu Matyp a hospodě El Dorádo za po-
hoštění a dobroty pro všechny účastníky průvodu.

Mgr. Veronika Kleslová

Maškarní karneval ZŠ
Poslední lednovou neděli 29. 1. 2023 jsme se sešli po dvouleté pře-
stávce v kulturním domě, abychom si užili maškarní karneval.

Moucha, beruška a motýlci pozvali všechny známé i nezná-
mé postavičky na  karnevalový rej do  své hmyzí říše. A  že jich 
byl plný sál. Celkem 72 masek. O hudbu se postaral pan Woch, 
všichni jsme si parádně zatančili a zasoutěžili. Nechyběla ani bo-
hatá tombola, kterou zajistili rodiče a sponzoři. Mezi hlavní ceny 
patřily poukazy k nákupu hraček v Dráčiku a poukazy na výuku 
mermaidingu, což je plavání s  monoploutví v  kostýmu mořské 
panny či fishboye. Klub maminek napekl sladké dobroty a zajistil 
občerstvení, aby se nám lépe soutěžilo.

Děkujeme místnímu řeznictví Latoň za  sponzorský dar 
a všem, kteří přispěli k pěknému a veselému odpoledni. A my se 
těšíme na viděnou příští rok.

Mgr. Milena Široká

Lyžařský kurz
Jak se stát lyžařem? To není na naší škole žádný problém! Stačí najít 
odvahu a přihlásit se na lyžařský kurz.

Letos se naše škola opět zúčastnila výcviku na Vaňkově kop-
ci. Žáci byli vedeni zkušenými instruktory. Po týdnu lyžování nabyli 
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ZŠ Chlebičov – družina
Animační program „Život v kutně“
Ve  čtvrtek 12. ledna jsme s  dětmi navštívili Dům umění v  Opavě, 
kde probíhal animační program „Život v  kutně“. Vydali jsme se 
po stopách mnichů, zjistili, co klášterní život obnášel, jak to v kláš-
teře vypadalo, co se v něm dělo a kde vlastně dominikáni vzali své 
jméno. Navíc si děti vyzkoušely trpělivou práci mnichů ve skriptoriu 
při výrobě vlastní knižní záložky.

Vánoce ve školní družině
Vánoce jsou snad nejhezčí období v  roce. Jen to čekání na  Ježíška 
je pro děti občas zdlouhavé. My jsme se snažily, aby poslední den 
ve škole před vánočními prázdninami si všechny děti užily a vánočně 
se naladily. Nazdobili jsme společně stoly, nachystali cukroví, které 
děti přinesly z domu, ale i upekly samy v družině. Trochu si i zasoutě-
žily a celé odpoledne vyvrcholilo příchodem Ježíška. Děti byly nadše-
né, hned dárky rozbalily a všechny hry si s radostí vyzkoušely.

Vánoční pečení cukroví v družině
Už zbývá jen pár dní a budou Vánoce. Nejen doma přípravy vrcholí. 
I my máme napilno, nazdobit družinu, vyrobit přáníčka pro rodiče, 

napsat dopisy pro Ježíška, ale také napéct cukroví. A to vše máme 
dnešním dnem splněno. Děti opět předvedly, že pečení cukroví jim 
není cizí a že je to opravdu baví. K tomu poslech koled, vůně cukro-
ví a vánoční nálada tady byla hned. Takže Ježíšku – my už na tebe 
v naší družině čekáme.

Zdobení vánočních baněk
Ve  čtvrtek 15. prosince jsme se s  dětmi vydali na  tradiční zdobe-
ní baněk do  Slezského zemského muzea v  Opavě. Po  příchodu 
do  muzea si děti zakoupily baňku dle svého výběru a  krabičku. 
Poté si ji třpytkami ozdobily – různými vánočními a zimními motivy 
či písmem. Opět se jim ozdoby moc povedly a rodiče určitě potěší. 
Ale tímto výlet neskončil. Počasí nám vyšlo, bylo příjemně, žádný 
mráz ani vítr a my jsme se vydali na Dolní náměstí na vánoční trhy. 
Prohlédli jsme si stánky a nakoupili dobroty. Také se děti povozily 
na vánočním kolotoči. Cestou na autobus na nás z řeky Opavy kou-
kalo spoustu „hladově vyhlížejících“ kačen, tak jsme se domluvili, 
že příště vezmeme i něco pro ně.

Zuzana Slavíková
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Základní škola Velké Hoštice
Prosinec
K prosinci patří tradiční akce spojené se svátky slavenými v tomto 
měsíci. Všechny třídy ve  škole byly okrášleny vánoční výzdobou, 
která tvořila tu pravou atmosféru pro nadcházející sváteční období.

Konaly se ale také některé akce. 
Dne 1. 12. 2022 proběhlo v  tělocvičně naší školy volejba-

lové utkání Okresního poháru žaček. Náš tým tvořený děvčaty 
ze 7. a 8. tříd porazil Opavu-Kylešovice 3:1 a připsal si tak první 
cenné body. Druhý zápas s Kravařemi 8. 12. děvčata rovněž vy-
hrála 3:1.

Dne 2. 12. se ve škole konalo školní kolo Olympiády z čes-
kého jazyka. Z  celkového počtu 6 zúčastněných žáků z  de-
vátých ročníků se nejúspěšnější žákyní stala Nataly Střelco-

vá z  9.  B, která díky svému vynikajícímu výsledku postoupila 
do okresního kola.

Hned 5. 12. se školou procházel Mikuláš s anděly a čerty v po-
dání našich deváťáků. Děti jim zazpívaly písničky a andělé je za to 
odměnili perníkem. V  tentýž den se pro žáky ŠD konalo zábavné 
čertovské odpoledne. Děti plnily pekelné úkoly, za  které dostaly 
známku na čertovské vysvědčení.

O  víkendu 9.–11. 12. se všichni zaměstnanci školy mohli 
rozjet do  vánoční Prahy, uskutečnil se kulturně-poznávací zá-
jezd FKSP. V Praze se projeli parníkem po Vltavě, konala se pro-
hlídka Obecního domu s průvodcem a výlet zakončila návštěva 
divadelního představení. Všichni si to užili a načerpali vánoční 
atmosféru.



Tentýž den se konala pololetní pedagogická rada – bylo zhod-
noceno pololetí, uzavřena pololetní klasifikace. 

V pátek 27. 1. se na II. stupni konal piškvorkový turnaj.
V úterý 31. 1. se nejprve žáci celé školy vydali do Buly Arény 

v Kravařích, kde si s chutí zabruslili. Poté bylo vydáno pololetní vy-
svědčení. 

Únor
Únor začal jednodenními pololetními prázdninami, které připadly 
na pátek 3. 2. 

Dne 7. 2. se konalo školní kolo recitační soutěže – a nejlepší re-
citátoři postoupili do okrskového kola. Za Chlebičov to byla Alžběta 
Borunská. 

Hned 9. 2. se čtyři chlapci 7. tříd zúčastnili v Opavě sportovní 
soutěže ve skoku vysokém a jen těsně zaostali za stupni vítězů.

V pátek 10. 2. si žáci 8. tříd v rámci výuky dějepisu vyjeli do Víd-
ně, aby se seznámili s tamějšími barokními památkami – navštívili 
např. Schönbrunn nebo Hofburg. Celý výlet měli zcela zdarma – byl 
hrazen z projektu Šablony III, do kterého je škola zapojena.

Ve dnech 13.–17. 2. se žáci 8. a 9. tříd v rámci projektu „Spor-
tujeme celý rok“ zúčastnili spolu s polskými kamarády lyžařského 
kurzu na Ovčárně pod Pradědem. 30 našich a 30 polských dětí celý 
týden lyžovalo, sportovalo a utužovalo vzájemné vztahy.

Dne 15. 2. se ve škole konal Den účesů – opět v rámci projektu 
Hrdá škola. Tentokrát se žáci i učitelé mohli do školy vydat s nejrůz-
nějšími a nejšílenějšími účesy – a také to mnozí udělali. 

V týdnu 20.–24. 2. se žáci obou 7. tříd zúčastnili lyžařského vý-
cviku, jelo se opět na Praděd. A ačkoli naprostá většina sedmáků si 
na tomto kurzu nazula lyže poprvé, na konci již byli všichni schopni 
sjet svah i zúčastnit se lyžařského závodu. 

A na konci února čekaly na všechny žáky jarní prázdniny.
Jak je patrné z  výše uvedeného výčtu, Základní škola Velké 

Hoštice neposkytuje pouze základní vzdělání, ale koná se zde také 
mnoho akcí – ať již spojených s výukou, nebo i mimo ni. 

V  těchto dnech se rodiče současných žáků 5. tříd rozhodují, 
kam umístí své dítě od příštího školního roku. Popřemýšlejte, zda 
by velkohoštická základní škola nebyla tou pravou volbou.

Pořádáme Den otevřených dveří, který připadne na  13. 3. 
od 16 hodin, kdy se k nám  můžete přijít podívat.

Mgr. Renata Pospiechová,
ředitelka ZŠ Velké Hoštice

Žáci 8. a 9. ročníku se vypravili dne 14. 12. 2022 na večerní di-
vadelní představení do ostravského divadla. V letošním roce mohli 
zhlédnout úspěšnou satirickou komedii Revizor, kterou proslavila 
knižní předloha ruského klasika N. V. Gogola. Akce se vydařila a žáci 
strávili příjemný večer ve zcela vyprodaném divadle. 

Dne 13. 12. pokračoval projekt  „Sportujeme celý rok“ aktivita-
mi v Polsku. 24 našich dětí spolu se dvěma pedagogy navštívilo dru-
žební školu v Nedze. Zde se zapojili do mnoha především míčových 
her a odpoledne se vydováděli v akvaparku v Rybniku.

V pátek 16. 12. jsme ve škole po 2 letech uspořádali vánoční 
dílničky a také proběhla v respiriu vánoční besídka, kterou jsme na-
posledy měli v roce 2018. Vystoupili zde především žáci z I. stupně 
s písničkami, tanečky a pohádkou. Starší děti se předvedly v pěvec-
kém sboru paní učitelky Calábkové.

Běžná výuka byla ukončena v  úterý 20. 12. Ve  středu 21. 12. 
žáci se svými učiteli oslavili Vánoce třídními besídkami a od čtvrtku 
22. 12. se už chystali na Vánoce doma v rámci volna pro žáky. 

Leden
Do  školy se všichni po  vánočních prázdninách vrátili v  úterý 
3. 1. 2023. Celý leden probíhal ve znamení blížícího se pololetí, tak-
že se všichni věnovali především výuce a uzavírání klasifikace.

Ve dnech 4. a 5. 1. měli rodiče možnost informovat se o prospě-
chu a chování svých dětí v konzultačních hodinách.

Dne 5. 1. se konal další volejbalový zápas v  rámci Okresního 
poháru žaček. Tentokrát se hrálo v Opavě.

Dne 14. 1. se učitelé a zaměstnanci školy mohli zúčastnit škol-
ního plesu, který se velice vydařil. 

Ve čtvrtek 19. 1. se ve škole konala akce Den dvojčat v rámci 
projektu Hrdá škola. Žáci se ten den ve dvojicích oblékli a učesali 
stejně a projevili při tom velkou fantazii a kreativitu. Zapojili se té-
měř všichni žáci, ale také učitelé. Všechny dvojice byly vyfotografo-
vány a pak se konala soutěž – hlasování o nejlepší dvojčata. Zvítězili 
prvňáčci Noe Černohorský a Samuel Kadeřábek.

Dne 24. 1. se konala třídní kola recitační soutěže a nejlepší re-
citátoři postoupili do školního kola.

Dne 26. 1. děvčata opět hrála volejbal – tentokrát v Kylešovi-
cích. Je třeba zmínit, že naše děvčata jsou v  tomto školním roce 
ve  volejbalu velmi úspěšná – po  několika vítězných zápasech se 
průběžně drží na krásném 2. místě. Zásluhu na tom mají i děvčata 
z Chlebičova – Alice Borsutzká, Linda Karli, Antonie Klímková, Agáta 
Kőnigová, Antonie Piková.
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a obci za veškerou podporu a samozřejmě rodičům a všem našim 
fanouškům.

Jiří Hollesch, trenér 

SPORT

20

Fotbal – starší žáci
Přes zimní přestávku jsme odehráli několik turnajů. 7. prosince jsme 
hráli turnaj v  Malých Hošticích „O  pohár města Opavy“, kde jsme 
v  silné konkurenci vybojovali čtvrté místo. V  sobotu 10.  prosince 
jsme po dvou letech covidové pauzy pořádali v naší tělocvičně dva 
turnaje. V dopoledních hodinách hráli mladší žáci a bez ztráty je-
diného bodu svůj turnaj vyhráli. Odpoledne hráli starší žáci, kteří 
skončili třetí. Myslím si, že se akce vydařila. Velké díky patří všem, 
kteří se na  organizování turnaje nějak podíleli. Dále se starší žáci 
zúčastnili turnaje v  Malých Hošticích, kde se umístili na  druhém 
místě, a v Bolaticích jsme po velké bitvě skončili třetí. Mladší žáci 
svůj turnaj v Bolaticích vyhráli. Trénovat přes zimní přestávku jsme 
vůbec nepřestali, když si každý pátek chodili kluci kopnout do naší 
haly. Od poloviny února již trénujeme 2x týdně venku. První jarní 
zápas začínáme až 7. dubna. Všechny čtyři pondělky v březnu hraje-
me na našem hřišti přáteláky od 17:30 hod., tak se můžete na naše 
kluky přijít kouknout. Momentálně máme 16 hráčů, z toho 7 kluků 
je přespolních. Na závěr bych chtěl poděkovat sponzorům, výboru 
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V SK Viktorii Chlebičov moc holek nehrálo.  Jak se ti hrálo 
s kluky?

Bylo to hrozně zajímavé. Je to jiné než s holkami. Bylo těžké si 
zvyknout, ale vyzkoušela jsem si to a jsem za to ráda. Občas na mě 
někteří soupeři byli opatrní a mysleli si, že neumím moc hrát, pro-
tože jsem holka. Ale opak byl pravdou.

Proč ses rozhodla přestoupit?
Bylo to hlavně věkem, protože už nemůžu hrát s kluky. Do-

stala jsem nabídku, tak jsem ji využila. Myslím, že jsem udělala 
dobře.

Jak často máš nyní tréninky? A  jak to zvládáš skloubit 
se školou?

Tréninky mám třikrát týdně a o víkendech zápasy. A ve škole 
jsem se teď dokonce i zlepšila, takže myslím, že to zvládám dobře.

Chodíš se dívat na muže?
Nemám na to moc času, protože máme také zápasy o víken-

dech. Ale jinak zajdu, když můžu.
Myslíš, že se žena může uživit fotbalem?
No tady v České republice jen za Slavii či Spartu, ale v zahra-

ničí určitě ano.
Kam bys chtěla, aby tvá kariéra směřovala?
Někam do zahraničí, za nějaký dobrý klub.
Chtěla by ses tedy živit fotbalem?
Ano, určitě.
Jaký je tvůj oblíbený klub?
Ze zahraničních klubů je to jednoznačně Paris Saint-Germain 

a u nás FC Baník.
Veronika Kőnigová

Sleduji úspěchy bývalých spoluhráčů 
z SK Viktorie Chlebičov a moc jim fandím

Naty, jak ses dostala k fotbalu?
Fotbal hrála má kamarádka z Chlebičova a mě tento sport za-

ujal, proto jsem to zkusila a vyšlo to. Teď už sice nehraje, ale mně 
to vydrželo. 

Na jakém postě nyní hraješ a za jaký klub?
Hraju za  FC Baník Ostrava a  buď jsem střední záloha,  nebo 

útok.
Být v bráně ti nechybí? Jako brankářku tě všichni známe.
Byla jsem na to zvyklá, ale už mi to nechybí. Měla jsem pořád 

hodně zranění. Jsem ráda, že už nejsem v bráně.
Sleduješ úspěchy svých bývalých spoluhráčů v rodném klu-

bu SK Viktorie Chlebičov?
Ano, sleduju. Chtěla jsem se jít podívat na turnaj, ale bohužel 

mi to nevyšlo. Chodím se dívat na zápasy a přeju jim, ať se daří.
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Fotbal – muži A
Příprava probíhá v  našich domácích podmínkách, pravidel-

ně trénujeme dvakrát v  týdnu + víkendové utkání. Kádr mužstva 
se příliš nezměnil a s radostí můžu konstatovat, že nás nikdo neo-
pustil. Zranění nedovolilo zatím trénovat Patriku Nagyovi, naopak 
po dlouhém zranění už trénuje Maxa Starý a hráči, o které má náš 
oddíl zájem. Jedná se o Honzu Radka, který se vrací z Litultovic, a Fi-
lipa Valu, který byl na zkoušce v Háji ve Slezsku. S týmem trénuje 
i  Alexandr Rychlý z  Malých Hoštic. Saška u  nás hrál v  žákovském 
věku a bude záležet na jeho rozhodnutí, je totiž ještě v dorostenec-
kém věku. Otazník je nad působením Matěje Silbera, který se při-
pravuje s divizním B týmem SFC Opava.

Doposud jsme odehráli dvě přípravná utkání, ve kterých jsme 
porazili tým Litultovic 8:3 a s polskými Branicemi jsme remizovali 
4:4.

V plánu jsou ještě zápasy s Dolním Benešovem a generálku se-
hrajeme s Malými Hošticemi.

Věřím, že se dobře připravíme na jarní boje a výkony budou la-
dit oku Vás, diváků, kteří nás jistě v hojném počtu budete sledovat. 

Vilém axmann, trenér

Vážený fotbalový fanoušku,
naši hráči se pilně připravují na jarní odvetné zápasy, které za-

čnou v sobotu 25. 3. 2023, kdy na našem hřišti hostíme tým Hradce 
nad Moravicí.
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Tequilky SK Viktorie Chlebičov
V  polovině února jsme ukončily základní část první futsalové ligy 
žen, kterou jsme suverénně vyhrály. V sobotu 4. 3. se v Malých Hoš-
ticích konal finálový turnaj, do kterého postoupily první čtyři týmy – 
Tequilky Chlebičov, Sparta Praha, Interobal Plzeň a Technika Praha. 
V semifinále jsme po velkém boji porazily Plzeň 3:2, kdy jsme otočily 
nepříznivé skóre 1:2. Ve finále jsme se setkaly se Spartou Praha, kde 
se nám bohužel nepodařilo navázat na  vyhrané společné zápasy 
a po vyhroceném a fyzicky velmi náročném zápase jsme prohrály 
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1:4. I tak se bereme jako vítězky a jsme rády, že můžeme reprezen-
tovat Chlebičov ve futsale. Děkujeme všem sponzorům – SK Vikto-
rie Chlebičov, Obec Chlebičov, ŘEZNICTVÍ A UZENÁŘSTVÍ LATOŇ, FC 
Bžž, Patrik Lamla, Jana Hejzlarová, David Stanjura, Roman Stanjura 
a další. Také všem, kteří se podíleli na pořadatelství finálového tur-
naje, který stále dostává pozitivní zpětné vazby – Martin Fero König, 
Markéta Kopišová a vedení TJ Slavia Malé Hoštice.

Za Tequilky Eliška Stanjurová



SPORT

22

Futsalový turnaj hráčů nad 40 let
SK Viktorie Chlebičov a FA Bar Bojtesa Chlebičov uspořádaly již 6. 
ročník futsalového turnaje starých pánů, hráčů nad 40 let. Turnaj 
se odehrál v naší sportovní hale 27. 1. 2023 za účasti šesti mužstev: 
Chlebičov, Velké Hoštice, Malé Hoštice, Hněvošice, Hájek Opava 
a stará garda SFC Opava. Herní systém byl každý s každým na 1x15 
minut, všechna utkání řídila dvojice rozhodčích fotbalového svazu 
Tomáš Migota a Marek Philipp. 

Letošní ročník ovládlo mužstvo Hájku Opava, kterému pomo-
hl k vítězství i zaslouženě oceněný nejstaršího hráč turnaje, 67letý 
Christos Čandas.

Celkové pořadí: 
1. HÁJEK OPAVA / 10 bodů / skóre 11:7
2. HNĚVOŠICE / 10 bodů / skóre 7:5
3. SFC OPAVA / 9 bodů / skóre 13:13
4. VELKÉ HOŠTICE / 9 bodů / skóre 15:10
5. CHLEBIČOV / 4 body / skóre 10:13
6. MALÉ HOŠTICE / 1 bod / skóre 4:12

Nejlepší střelec: Pavel Bensch / Velké Hoštice
Nejlepší brankář: René Radek / Hněvošice
Nejlepší hráč: Jiří Majewski / Hájek Opava

Všichni obdrželi sportovní poháry a věcné ceny od sponzorů tur-
naje: SK Viktorie Chlebičov, Fa BAR Bojtesa Chlebičov a obec Chlebi-
čov. Děkuji výboru SK a Bojtesa za organizaci, členkám SK za přípravu 
občerstvení, rozhodčím a rovněž i divákům, co dorazili fandit. 

 Kamil Stanjura
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ubilea členů SK čtvrtletí 

Veronika Kőnigová / 40 let 
                                             René Burda / 50 let 
                                             Tomáš Starý / 50 let 

 

blahopřání se připojuje i výbor SK Viktorie Chlebičov



V neděli 12. 2. 2023 proběhla 56. ČEZ Jizerská 50. Letošního roční-
ku se poprvé zúčastnil a vyzkoušel si tento závod i náš člen SK Vik-
torie Chlebičov Tomáš Starý, který se za  podpory syna postavil 
na start tohoto běžkařského závodu. Do závodu vyrazil z poslední 
8. vlny se startovním číslem 5585 a ve svých téměř padesáti letech 
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Silvestrovský fotbal
Jako už tradičně se opět poslední den v roce 2022 odehrál na uměl-
ce tradiční fotbalový zápas „Svobodní vs. Ženatí“. 
V tomto prestižním fotbalovém utkání zvítězili tentokrát svobodní 
5:2, kteří byli výrazně posíleni o mladé hráče našeho áčka a oplatili 
tak ženatým loňskou porážku.

Střelci branek: Martin Stošek, Filip Vala, Adam Černohorský, Cy-
ril Josefus, Václav Sýkora, Marcel Šupík, Tomáš Levák.
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Chlebičovská stopa na Jizerské 50
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 Tomáš HolasTomáš Starý Štěpán Holas

pokořil tuto trať za 5:24:42 a umístil se na krásném 3114 místě. To-
mášovi patří velké poděkování, že reprezentoval náš klub na této 
vyhlášené akci a ve zdraví dojel. Tomáš Starý nebyl jediný závod-
ník z Chlebičova. 

Kamil Stanjura 

Na start Jizerské 50 se postavili také Tomáš 
a Štěpán Holasovi.

Díky všem fotbalistům za účast, rozhodčímu J. Válkovi a taktéž 
cca 50 divákům, kteří dorazili.

Celá silvestrovská sportovní akce byla následně vyhodnocena 
a ukončena jako vždy v baru Na Hřišti.

Kamil Stanjura 
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KVíZ / INZERCE

Ověřte své vědomosti 
v následujícím kvízu.  
Hodně štěstí!

1. Chlebičov leží 
v nadmořské výšce?
a) 275 m. n. m.
b) 360 m. n. m.
c) 170 m. n. m.

2. SK Viktorie Chlebičov má 
pouze fotbalové týmy?
a) Ano
b) Ne

3. Hasiči vyhráli 
Moravskoslezský pohár 
v roce?
a) 2019
b) 2021
c) 2022

4. Naše škola oslavila 130 let?
a) Ano
b) Ne

Znáte svou obec?
5. V roce 2021 žilo v obci?

a) 510 mužů a 430 žen
b) 680 mužů a 340 žen
c) 570 mužů a 640 žen

6. Chovatelská výstava se koná 
vždy v?
a) Srpnu
b) Červenci
c) Dubnu
d) Květnu

7. Každoroční turnaj 
v kuželkách se koná 
v kuželně v Kylešovicích?
a) Ano
b) Ne

8. SK Viktorie Chlebičov byla 
založena roku?
a) 1933
b) 1922
c) 1932

Správné odpovědi: 1.a, 2.b, 3.b, 4.b, 5.c, 6.b, 7.b, 8.c, 9.b, 10.c, 11.b, 12.c, 13.b, 
14.b, 15.b, 16.c, 17.b

9. Spolek zahrádkářů 
v minulém roce oslavil?
a) 50 let
b) 60 let
c) 70 let

10. Spolek FC Bžž má barvy?
a) Červená a černá
b) Žlutá a modrá
c) Zelená a žlutá

11. Jaký je oficiální nejvyšší 
bod obce?
a) Skládka
b) Hadí kopec
c) Lipjo

12. Kdy se objevila první 
písemná zmínka o obci?
a) 1360
b) 1450
c) 1250

13. Jaká je partnerská obec 
Chlebičova?
a) Oldřišov
b) Liptovské Revúce
c) Liptovský Mikuláš

14. Kolik má Chlebičov ulic?
a) 26
b) 14
c) 11

15.  Vodní nádrž v Chlebičově 
byla vytvořena v roce 
2021?
a) Ano
b) Ne

16.  Kolik šlo v září 2022 
do školy prvňáčků?
a) 15
b) 26
c) 18
d) 20

17.  Kolik má Chlebičov 
hospod?
 a) 3
 b) 4
 c) 5
 d) 2

Děkujeme Elišce Stanjurové 
za přípravu otázek i odpovědí.


